
COÖRDINATIE DER ILLEGALITEIT?

verzocht, aan die brede bijeenkomst deel te nemen. Zij werd, terecht, als een
riskante aangelegenheid beschouwd: wat zou de 'SD' er niet voor geven,
te weten waar en wanneer de topfiguren uit een groot deel van de illegaliteit
elkaar zouden ontmoeten! Ter beperking van het risico werd afgesproken
dat elke illegale organisatie zich op die brede bijeenkomst zou kunnen doen
vertegenwoordigen door een andere, en dat de bijeenkomst gehouden zou
worden op een adres dat tevoren nimmer voor illegaal werk gebruikt was:
een ruimte in een kantoorgebouwaan het Singel te Amsterdam - het huis-
nummer is niet bekend.
Men kwam daar bijeen op maandag 3 juli. Neher (Nationaal Comité)

trad er als voorzitter op. Aanwezig waren voorts: Drees (Vaderlands
Comité), van Randwijk (Vrij Nederland), Meijer (Het Parool), Wüthrich
(Je Maintiendrai), Koejemans (De Waarheid), Bruins Slot (Trouw), Johannes
Post (LKP), Pruys (LO), Wagenaar (RVV) en Caljé (OD). Neher was
gemachtigd om tevens op te treden alsvertegenwoordiger van het Nationaal
Steunfonds, de Zeemanspot, het Medisch Contact, het Studentenverzet en de
Persoonsbewijzencentrale,' Wüthrich vertegenwoordigde mede Ons Volk,
Christofoor en Katholiek Kompas, Wagenaar mede De Vrije Katheder, Bruins
Slot mede het Schoolverzet; tenslotte was ook De Vrije Kunstenaar ter ver-
gadering vertegenwoordigd, maar wij weten niet door wie. Met inbegrip
van het Vaderlands Comité hadden dus in totaal twee-en-twintig groepe-
ringen een representant ter vergadering. Ook de geheime agent Ausemswas
er voor uitgenodigd en was ook verschenen - hij moest immers het resultaat
van de besprekingen aan de regering, d.w.z. aan koningin Wilhelmina en
premier Gerbrandy, berichten. Welnu, zowel aan hem als aan alle andere
aanwezigen was duidelijk dat die twee met spanning op dat bericht zaten te
wachten: bijna vier weken waren verstreken sinds het telegram van 8 juni
verzonden was en elke dag werd verwacht dat van het Geallieerde brugge-
hoofd in Normandië uit de bevrijding van West-Europa ingezet zou
worden. Ook die factor oefende sterke pressie op de aanwezigen uit. Zij
wisten allen dat er nu maandenlang geredekaveld en touwgetrokken was
over een bundeling van de illegaliteit zonder dat deze tot stand wasgekomen
- men kon, gezien de militaire situatie en het klemmende beroep dat
de koningin en de minister-president in het telegram van 8 juni neergelegd
hadden, onmogelijk onverrichterzake uiteengaan.
Inderdaad: men kwam tot duidelijke afspraken maar zulks niet zonder

moeite.

1Had Gerrit van der Veen nog geleefd, dan zou hij dat mandaat stellig niet goed-
gekeurd hebben.
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